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VECĀKO AMATPERSONU SANĀKSMES 

protokols Nr. 7 

Norises vieta:       Rīgā, 2024. gada 2. oktobrī 

Ārlietu ministrija 

Sanāksme sākās plkst. 15.00 

 

Darba kārtība:  

 

1. ERASMUS programmas publiskajai pārvaldei kandidāti 

Ziņo: Ārlietu ministrija 

 

2. Kopš iepriekšējās VAS notikušās Padomes  

Ziņo: ministrijas par savu nozaru Padomēm  

 

8.-9.07. Neformālā konkurētspējas ministru sanāksme (iekšējais tirgus un industrija) 

11.-12.07. Neformālā vides ministru sanāksme 

15.-16.07. Neformālā transporta, telekomunikāciju un enerģētikas ministru sanāksme 

(enerģētika) 

15.07. Lauksaimniecības un zivsaimniecības padome 

16.07. Nodarbinātības, sociālās politikas, veselības un patērētāju tiesību aizsardzības padome 

(nodarbinātība un sociālā politika) 

16.07. Ekonomikas un finanšu ministru padome 

22.-23.07. Neformālā iekšlietu un tieslietu ministru sanāksme 

22.07. Ārlietu padome 

23.07. Ekonomikas un finanšu ministru padome (budžets) 

24.-25.07. Neformālā sociālās politikas, veselības un patērētāju lietu ministru sanāksme 

(veselība) 

28-.29.08. Neformālā ārlietu ministru sanāksme 

29.08.-30.08. Neformālā aizsardzības ministru sanāksme 

02-03.09. Neformālā vispārējo lietu ministru sanāksme 

05.-06.09. Neformālā kohēzijas lietu ministru sanāksme 

08.-10.09. Neformālā lauksaimniecības un zivsaimniecības ministru sanāksme 

13.-14.09. Neformālā ekonomikas un finanšu ministru sanāksme 

16-17.09. Neformālā konkurētspējas ministru sanāksme (pētniecība) 

19.-20.09. Neformālā transporta, telekomunikāciju un enerģētikas ministru sanāksme 

(transports) 

23.09. Lauksaimniecības un zivsaimniecības padome 

24.09. Vispārējo lietu padome  

26.09. Konkurētspējas ministru sanāksme (iekšējais tirgus un rūpniecība) 

 

3. Eiropas Komisijas politikas dokumenti par ES tiesību aktu projektiem 

3.1. Sistēmā ESVIS-L saskaņoto COM tabulu apstiprināšana (24.-36. nedēļa) 

Ziņo: Ārlietu ministrija 

 

4. Par ES Padomes ceļa un viesnīcu izdevumu aploksnes sadalījumu starp Latvijas 

iestādēm 2025.-2027.gadam  

Ziņo: Ārlietu ministrija 
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5. Dažādi 

5.1. Par gatavošanos Latvijas prezidentūrai ES Padomē (2028. gada 1.jūlijs – 31. 

decembris) 

Ziņo: Ārlietu ministrija 

 

5.2. Par konferenci "ES nākotne un Latvijas intereses" 

Ziņo: Ārlietu ministrija 

 

5.3. Par VAS personālsastāva aktualizēšanu 

Ziņo: Ārlietu ministrija 

 

Sēdi vada: I. Levrence, Ārlietu ministrijas valsts sekretāra vietniece Eiropas lietās 

 

Sēdes locekļi: 

I. Lange, Aizsardzības ministrija 

M. Rone, Ekonomikas ministrija 

I. Irbe, Finanšu ministrija 

K. Āboliņš, Iekšlietu ministrija 

B. Jurkevica, Izglītības un zinātnes ministrija 

I. Prūse, Klimata un enerģētikas ministrija 

S. Catlaka, Kultūras ministrija 

Z. Vāgnere, Kultūras ministrija 

I. Tāre, Labklājības ministrija 

E. Šimiņa-Neverovska, Satiksmes ministrija 

L.Rituma, Satiksmes ministrija  

K. Pommere, Tieslietu ministrija 

I. Kaupere, Veselības ministrija 

S. Akuličs, Veselības ministrija 

M. Klismets, Viedās administrācijas un reģionālās attīstības ministrija 

L. Klimbe, Viedās administrācijas un reģionālās attīstības ministrija 

I. Baļčūne, Zemkopības ministrija 

I. Helmane, Latvijas Banka 

 

Klātesošie: 

Ārlietu ministrija: R. Brusbārdis, Z. Rožkalne, I. Gurdziela, L. Paegle, E. Beļauniece, 

D. Putniņa, A.Vēja 

Citas iestādes: Ģ. Ostrovskis, Saeimas Eiropas lietu komisija, S. Draviņš, Ministru prezidenta 

birojs, L. A. Rasima, Nacionālā elektronisko plašsaziņas līdzekļu padome, N. Preisa, Latvijas 

Brīvo arodbiedrību savienība, S. Sējēja, Latvijas Darba devēju konfederācija 

 

1. ERASMUS programmas publiskajai pārvaldei kandidāti  

Ziņo: ĀM/ I. Gurdziela 

Izsakās: EM/ M. Rone, VM/ I. Kaupere, VM/ S. Akuličs 

 

ĀM informē, ka šogad 2025. gada mācību modulim pieteicās astoņas nozaru ministrijas. 

Izvērtējot visus pieteikumus, ņemot vērā iespējami lielāko atbilstību visiem kritērijiem, 

aicinājums nominēt Zemkopības ministrijas pārstāvi Dzintru Latkovsku. Alternatīvie kandidāti 

Arta Mūrmane (Ekonomikas ministrija) un Artūrs Oto Kivliņš (Veselības ministrija).  

 

EM – Ņemot vērā, ka Dz. Latkovskai un A. Mūrmanei ir vienāds punktu skaits, kāds bija 

papildus kritērijs, nosakot prioritāro kandidātu?  
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ĀM – Šoreiz izšķirošais kritērijs bija valodas zināšanas, Dz. Latkovskai franču valodas 

zināšanas ir norādītas nedaudz augstākā līmeni kā A. Mūrmanei.  

 

VM – viens no kritērijiem atlasē ir “Kandidāta tiešie amata pienākumi ir saistīti ar Latvijai 

prioritārajiem ES darba kārtības jautājumiem, kas atrunāti Nacionālajā pozīcijā par Eiropas 

Komisijas darba programmu tekošajam gadam”. Kas tika definēts kā prioritārie ES darba 

kārtības jautājumi?  

ĀM – tā kā nacionālā pozīcija par Eiropas Komisijas darba programmu 2025. gadam vēl nav 

apstiprināta, tad tika izmantota iepriekšējā pozīcija par 2024. gada prioritātēm.  

VM – 2024. gadā ES ambīcija ir veicināt eiropiešu veselīgu dzīvesveidu, un Veselības 

ministrija ir kā pirmā prioritāte. Kāpēc Veselības ministrijas pārstāvim ir mazāks punktu skaits, 

ja faktiski Veselības ministrijas jautājumi ir prioritāri? 

ĀM – Šajā gadījumā vērtē pašu pretendentu iesniegto informāciju, ko viņi paši norādījuši kā 

jautājumus, kas ir viņa kompetencē, un kā tas sakrīt ar ES prioritātēm.  

 

VM – Vēl viens precizējošs jautājums: ir norādīti divi moduļi, bet tikai viens kandidāts. 

ĀM – Latvijai 2025. gadā ir iespēja pieteikt vienu pretendentu uz kādu no diviem moduļiem 

pavasara vai rudens. Visi pretendenti bija pieteikušies uz 2025. gada pavasara moduli no 18.-

23. martam.  

 

Nolemj: 

2.1. Saskaņā ar Eiropas Komisijas izvirzītajām prasībām attiecībā uz kandidātu atlasi, ĀM 

priekšlikums 2025. gada Erasmus programmai nominēt šādus Latvijas kandidātus: 

Prioritārs kandidāts (ņemot vērā iespējami lielāku atbilstību visiem kritērijiem) 

1. Dzintra Latkovska (ZM) – atbilst visiem 6 kritērijiem 

Alternatīvie kandidāti (ņemot vērā iespējami lielāku atbilstību visiem kritērijiem): 

1. Arta Mūrmane (EM) – atbilst 6 kritērijiem; 

2. Artūrs Oto Kivliņš (VM) – atbilst 5 kritērijiem. 

 

2. Kopš iepriekšējās VAS notikušās Padomes 

2.1. 29.08.-30.08. Neformālā aizsardzības ministru sanāksme  

Ziņo: AiM I. Lange  

Galvenā diskusija notika par militāro atbalstu Ukrainai, tostarp arī Krievijas imobilizēto aktīvu 

izmantošanu un ES misiju turpmāko attīstību.  

Tika skatīti arī jautājumi par ES aizsardzības gatavību, aizsardzības industrijas attīstību, par ES 

pārrobežu projektiem, nepieciešamo finansējumu un citām ES misijām un operācijām. No mūsu 

puses uzsvērām, ka šādiem lieliem ES pārrobežu projektiem redzētu iespēju izmantot finanšu 

un regulatīvos instrumentus, lai atbalstītu ES austrumu robežas stiprināšanu.  

 

2.2. 24.09. Vispārējo lietu padome  

Ziņo ĀM R. Brusbārdis 

Izsakās: TM/ K. Pommere 

Latviju sanāksmē pārstāvēja Ārlietu ministrijas parlamentārā sekretāre Dace Melbārde.  

Notika diskusija par Ungārijas prezidentūras prioritātēm. Lai arī dalībvalstis kopumā atzinīgi 

komentēja Ungārijas prezidentūras ES Padomē izvirzītās prioritātes, tostarp konkurētspējas 

stiprināšanu, tomēr vairums dalībvalstu, tostarp Latvija, stingri norādīja, ka prezidentūras 

prioritātēs ir nepietiekams uzsvars uz atbalsta sniegšanu Ukrainai. Tāpat dalībvalstis, tostarp 

Latvija aicināja Ungārijas prezidentūru tās kontaktos ar trešajām valstīm saglabāt ES vienotību 

un saskaņotību ar kopējās ārpolitikas un drošības politikas lēmumiem.  

Tāpat notika horizontālā diskusija par Eiropas Komisijas tiesiskuma ziņojumu. Tā kā par 

tiesiskuma ziņojumu septembra sākumā norisinājās plaša diskusija Saeimas Eiropas lietu 
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komisijā, tad parlamentārā sekretāre VLP varēja dalīties ar šo labo piemēru, kā veicināt 

tiesiskuma diskusijas nacionālā līmenī, iesaistot iestādes un pilsonisko sabiedrību.  

 

TM – Mēs arī sekojām līdzi tiesiskuma ziņojuma izskatīšanai SELK un VLP. Viena no 

rekomendācijām attiecībā uz politiskās ietekmes mazināšanu, ieceļot amatā tiesnešus,  nav 

izpildīta. TM pārstāvis SELK diskusijā skaidri pauda nostāju. 2022. gadā Saeimas deputāti 

lēma neapstiprināt kandidātu Augstākās tiesas tiesneša amatā. Ietekmēt deputātu lēmumus nav 

iespējams. Cerams, ka tāds gadījums vairs neatkārtosies. Turpinot šāda veida diskusijas SELK, 

cerams, veidosies labāka izpratne par tiesiskuma jautājumiem kopumā.  

 

ĀM – Diskusijā SELK bija klāt arī Eiropas komisijas pārstāvniecības pārstāvji, līdz ar to viņi 

varēja labāk izprast šo jautājumu par neizpildīto rekomendāciju, kā arī gūt izpratni, kādā veidā 

saredzam šīs rekomendācijas īstenošanu. 

 

Nolemj:  

2. Pieņemt zināšanai sniegto informāciju un komentārus.  

 

3. EK politikas dokumenti par ES tiesību aktu projektiem.  

3.1. Sistēmā ESVIS-L saskaņoto COM tabulu apstiprināšana (24.-36. nedēļa)  

Ziņo: ĀM/ I. Levrence 

ĀM informē, ka 2024. gada 24.-36. nedēļā saskaņoti 213 priekšlikumi. Kompetenču sadalījuma 

tabulas saskaņotas elektroniski.  

Nolemj:  

3.1. Apstiprināt kompetenču sadali par 2024. gada 24.-36. nedēļas tiesību aktu projektiem.  

 

3.2. Par līdzatbildības noteikšanu par 36. nedēļas diviem tiesību aktu projektiem C(2024) 

5043 un  C(2024) 6226 (dat. 2.09.2024.): 

1)  C(2024)5043: KOMISIJAS PAZIŅOJUMS Norādījumi par siltumapgādes un 

aukstumapgādes aspektiem 15.a, 22.a, 23. un 24. pantā Direktīvā (ES) 2018/2001 

par no atjaunojamajiem energoresursiem iegūtas enerģijas izmantošanas 

veicināšanu, kas grozīta ar Direktīvu (ES) 2023/2413 

2) C(2024) 6226: KOMISIJAS IETEIKUMS, ar ko nosaka vadlīnijas, kā interpretēt 

Eiropas Parlamenta un Padomes Direktīvas (ES) 2023/1791 26. pantu par 

siltumapgādi un aukstumapgādi 

 

Ziņo: ĀM/ I. Levrence 

Izsakās: TM/ K. Pommere, KEM/ I. Prūse, VARAM/ L. Klimbe 

 

Klimata un enerģētikas ministrija, Viedās administrācijas un reģionālās attīstības ministrija un 

Ekonomikas ministriju ir iesaistītas risinājuma meklējumā ar Tieslietu ministriju vidutāja lomā 

saistībā ar Direktīvas (ES) 2023/2413 (ar ko groza Direktīvu 2018/2001) un Direktīvas (ES) 

2023/1791 ieviešanu. Tieslietu ministrija plāno iesniegt Informatīvo ziņojumu izskatīšanai VSS  

par atbildības noteikšanu. Atbildības sadalījuma apstiprināšana notiks atbilstoši VSS 

apstiprinātajam protokollēmumam. Līdz ar to atbildība par šiem dokumentiem tiks noteikta 

kādā no nākamajām VAS sēdēm. 

 

TM – Atbalstām piedāvājumu saistībā ar Direktīvu (ES) 2023/1791. Tomēr norādām, ka TM 

redzeslokā nav nonācis kompetenču strīds par Direktīvas (ES) 2018/2001 ieviešanu.  

Kopumā domstarpības ieviešanas fāzē vēlreiz apstiprina, ka mums ir pieņemti tiesību akti, 

kuriem jau ieviešanas fāzē nevaram noteikt kompetentās iestādes. Tātad iepriekšējā procesā 

kaut kas nav izdarīts līdz galam.  
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KEM – No mūsu puses Direktīvas (ES) 2018/2001 jautājumos ir kompetenču strīds, 

pārbaudīsim un informēsim TM.   

 

VARAM – direktīvas pieņemšanas laikā strīdu nebija, jo ministrijas kompetencē bija arī vides 

jautājumi. Šobrīd visi vides jautājumi ir nodoti KEM, tāpēc arī ir izveidojies strīds par 

kompetencēm.  

 

Nolemj:  

3.2. Atgriezties pie jautājuma par atbildības sadalījumu nākamajās VAS sanāksmēs.  

 

 

4. Par ES Padomes ceļa un viesnīcu izdevumu aploksnes sadalījumu starp Latvijas 

iestādēm 2025.-2027. gadam   

Ziņo: ĀM/ I. Levrence 

Izsakās: EM/ M. Rone 

 

Jautājums, par ko ilgstoši neizdevās vienoties, bet tagad esam nonākuši pie rezultāta. Paldies 

visām iestādēm par sadarbību. Aicinu apstiprināt ES Padomes ceļa un viesnīcu izdevumu 

aploksnes sadalījumu starp Latvijas iestādēm 2025.-2027. gadam. Lai nodrošinātu efektīvu 

finansējuma izlietojumu un pārdali, Ārlietu ministrijai jūnija un oktobra VAS sēdēs ziņot par 

tekošā gada finansējuma faktisko izlietojumu un nepieciešamības gadījumā rosināt lēmumus 

par finansējuma pārdali. Ārlietu ministrijai sadarbībā ar iestādēm strādāt pie jaunas 

metodoloģijas un kritērijiem aploksnes sadalījumam. Pēc metodoloģijas izstrādes atgriezties pie 

aploksnes sadalījuma 2026. un 2027. gadam. 

 

EM – vēlamies precīzāk noteikt, ka 2025. gadā ir jāizstrādā jauna metodika, lai 2026. un 

2027. gadam finansējuma sadalījums tiktu pārskatīta jau atbilstoši jaunajai metodikai.  

 

ĀM – piekrītam šādam precizējumam.  

 

Nolemj: 

4.1. Apstiprināt ES Padomes ceļa un viesnīcu izdevumu aploksnes sadalījumu starp Latvijas 

iestādēm 2025.-2027. gadam (sk. tabulu pielikumā). 

4.2. Lai nodrošinātu efektīvu finansējuma izlietojumu un pārdali, Ārlietu ministrijai jūnija un 

oktobra VAS sēdēs ziņot par tekošā gada finansējuma faktisko izlietojumu un nepieciešamības 

gadījumā rosināt lēmumus par finansējuma pārdali. 

4.3. Ārlietu ministrijai sadarbībā ar iestādēm strādāt pie jaunas metodoloģijas un kritērijiem 

aploksnes sadalījumam. Pēc metodoloģijas izstrādes 2025. gadā atgriezties pie aploksnes 

sadalījuma 2026. un 2027. gadam. 

 

5. Dažādi 

5.1. Par gatavošanos Latvijas prezidentūrai ES Padomē (2028. gada 1.jūlijs – 

31. decembris) 

Ziņo: ĀM/ I. Levrence 

Izsakās: KM/ S. Catlaka, SM/ E. Šimiņa-Neverovska, TM/ K. Pommere, ĀM/ R. Brusbārdis, 

ZM/ I. Baļčūne 

 

16. jūlijā Ministru kabinetā tika izskatīts Ārlietu ministrijas sagatavotais informatīvais ziņojums 

“Par gatavošanos Latvijas prezidentūrai Eiropas Savienības Padomē”.  Ņemot vērā šo 

informatīvo ziņojumu un Ministru kabineta protokollēmumā minēto, Ārlietu ministrija ir 

izstrādājusi rīkojuma un noteikumu projektu par prezidentūras sekretariāta izveidi. Kopā ar 
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rīkojuma un noteikumu projektu Ārlietu ministrija ir izstrādājusi informatīvo ziņojumu par 

prezidentūras ES Padomē finansējumu 2025. gadam.  

Vakar, 1. oktobrī, noslēdzās visu trīs dokumentu pakotnes starpinstitucionālā saskaņošana. 

Finanšu ministrija savu atzinumu sniegs līdz 10. oktobrim, šobrīd esam dažādu detaļu 

saskaņošanas procesā. Iebildumus ir sniegusi Valsts kanceleja, kas vēlas precizējumus un 

detalizāciju par amata vietām un paredzētajiem atalgojumiem. Pārējās ministrijas ir iesniegušas 

priekšlikumus.  

Ārlietu ministrija šobrīd detalizēti pieprasa finansējumu tikai 2025. gadam, jo finansējumu 

tālākajiem gadiem un tā izlietojuma detalizāciju izstrādās un pieprasīs prezidentūras 

sekretariāts. Prezidentūras ES Padomē savlaicīga sagatavošana un veiksmīga norise ir visu 

nozaru ministriju un iestāžu kopīgs darbs, aicinām atbalstīt Ārlietu ministriju raitai dokumentu 

virzībai uz izskatīšanu un apstiprināšanu Ministru kabinetā. 

 

KM – Sagaidītu, ka dokumentus vispirms izskata VAS. Nesaskatām steidzamību, bet saprotot, 

ka tas ir mūsu visu interesēs, no mūsu puses ir sniegti priekšlikumi, nevis iebildumi.  

Jautājums – vai plānots, ka sekretariāta direktors un sekretariāta darbinieki ir ierēdņi?  

Lūdzam precizējumu par telpām – informatīvā ziņojuma projektā teikts, ka ĀM nevar 

nodrošināt aprīkotas biroja telpas, tādēļ sekretariāta vajadzībām paredzēts telpas nomāt. 

Savukārt rīkojuma projektā teikts, ka ĀM var nodrošināt telpas, tās neaprīkojot.  

 

KM, SM, ZM – kāda būs kārtība finansējuma centralizētai pieprasīšanai visām iestādēm 

2026. gadam un turpmākajiem gadiem? Kādas vajadzības būs iespējams nodrošināt un kāds ir 

laika plānojums?  

 

SM – jaunās budžeta prioritātes 2026. gadam ir jāiesniedz jau 2025. gada jūnija sākumā. Ja 

sekretariāts sāks darbu 2025. gada 1. martā, tad vai sekretariāts paspēs: 1)sagatavot vadlīnijas 

un citus dokumentus, kas noteiks principus, pēc kuriem iestādes var pieteikties finansējumam 

un pēc kādiem kritērijiem vajadzības tiks izvērtētas; 2)sagatavot un iesniegt ministriju 

centralizētu budžeta pieprasījumu. To nav iespējams izdarīt trīs mēnešu laikā.  

 

SM, TM – Nepieciešama skaidrība par pārstāvniecības Briselē kapacitāti saistībā ar atašeju 

nosūtīšanu. Nepieciešams sākt plānot nozaru atašeju rotācijas pieejamā finansējuma ietvaros. 

 

ĀM – par sekretariāta darbinieku statusu – nodarbinātie sekretariātā tiks iecelti amatā un atbrīvoti no 

amata Valsts civildienesta likumā noteiktajā kārtībā, tātad, sekretariāta darbinieki ir ierēdņi. 

Sekretariāta vadītāju izvēlēs konkursa kārtībā. Par to, kas konkursu organizēs, vēl tiks lemts un 

saskaņots ar Valsts kanceleju. 

Par sekretariāta telpām – ĀM nav iespējams nodrošināt aprīkotas biroja telpas sekretariāta 

vajadzībām. Līdz ar to tiek piedāvāti divi varianti – īrēt no Valsts nekustamajiem īpašumiem 

vai no privātā sektora. Kā teikts rīkojuma projektā, ĀM var sekretariāta vajadzībām piedāvāt 

neaprīkotas telpas. Tas notiktu nepieciešamības gadījumā, piemēram, tas būtu atsevišķu 

reprezentācijas pasākumu kontekstā.   

Par finansējuma centralizēto pieprasīšanu – pēc sekretariāta izveides 2025. gadā centralizēto 

finansējuma plānošanu un pieprasīšanu prezidentūras vajadzībām 2026. gadam un 

turpmākajiem gadiem organizēs sekretariāts. Tādēļ mērķis ir pēc iespējas ātrāk izveidot 

sekretariātu, atlasīt tajā spējīgus cilvēkus, lai tas varētu uzsākt pilnvērtīgi strādāt. Nevēlamies, 

lai izveidojas situācija, ka ĀM veic sekretariāta funkcijas kādos darbības virzienos. Mūsu 

administratīvajās struktūrvienībās tam nav paredzēti resursi.  

Pirms sekretariāta izveides caur VAS mēs iestāžu vajadzību apzināšanas procesu varam 

paātrināt, lai tad, kad sekretariāts pilnvērtīgi sāks darbu, mēs varētu tam nodot informāciju, kā 

mēs redzam procesu un ar ko būtu nepieciešams sākt darbu. 
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SM – Atsaucoties uz secinājumiem no 2023. gadā ĀM rīkotās sanāksmes par 2015. gada 

prezidentūras pieredzi ar skatu uz 2028. gada prezidentūras sagatavošanu, ierosina uz novembra 

VAS apkopot visas tēmas, kas prezidentūras kontekstā ir aktuālas, un secīgi iet cauri, tajā skaitā 

savijot to ar 2026. gada budžetu un laika grafiku sekretariāta izveidei. Vajadzētu sākt ar 

pārstāvniecību Briselē, saprast viņu kapacitāti, iespējas un telpu plānošanu.  

 

ĀM – Pieņemam zināšanai uzrunātos jautājumus. Atgriezīsimies pie šī jautājuma nākamajās 

VAS sanāksmēs.     

 

Nolemj:  

5.1. Pieņemt zināšanai Ārlietu ministrijas sniegto informāciju un VAS dalībnieku sniegtos 

komentārus. Atgriezties pie prezidentūras sagatavošanas jautājuma nākamajās VAS sanāksmēs.  

 

5.2. Par konferenci "ES nākotne un Latvijas intereses"  

Ziņo: ĀM/ I. Levrence 

 

Konferenci Ārlietu ministrija sadarbībā ar Latvijas Ārpolitikas institūtu organizēs 7. novembrī. 

Vēlamies rosināt diskusiju par ES nākotnes izaicinājumiem kā ilgtspējīgas ekonomikas un 

konkurētspējas izaugsme, ES paplašināšanās un tās ietekme uz ES budžetu un politikām, ES 

klimata mērķu sasniegšana, kā arī drošības nodrošināšana, ietverot aizsardzības un migrācijas 

jautājumus. Konference būs tematiski balstīta uz Latvijas Ārpolitikas institūta ar Ārlietu 

ministrijas atbalstu veikto analīzi “Latvijas ES 2030 Redzējums: Ceļā uz Vienotāku Eiropas 

Savienību”. Konference notiks Ārlietu ministrijas telpās un tiks straumēta tiešsaistē.  

 

LDDK – Novērtēsim, ja LDDK tiks uzrunāta dalībai kādā no paneļiem, piemēram par 

konkurētspējas jautājumiem.  

LBAS – ja nepieciešams, varam sniegt informāciju no sociālajiem partneriem par viņu iesaisti 

Eiropas tiesību veidošanā.  

AiM – informē, ka varētu būt piedāvājumi runātājiem.  

 

Nolemj:  

5.2. Pieņemt zināšanai Ārlietu ministrijas sniegto informāciju un VAS dalībnieku sniegtos 

komentārus. 

 

5.3. Par VAS personālsastāva aktualizēšanu  

Ziņo: ĀM/ I. Levrence 

 

Šobrīd spēkā esošajā Ministru prezidenta rīkojumā par Vecāko amatpersonu sanāksmes ES 

jautājumos personālsastāvu pēdējās izmaiņas ir izdarītas pirms diviem gadiem. Līdz ar to VAS 

personālsastāvu nepieciešams atjaunot.  Lūdzam iestādes, atbilstoši VAS nolikumā noteiktajam, 

pilnvarot dalībai VAS vecāko amatpersonu ES jautājumos un to vietnieku.  

 

Nolemj:  

5.3. Iestādēm līdz š.g. 10. oktobrim pilnvarot dalībai VAS iestāžu vecākās amatpersonas ES 

jautājumos un to vietniekus.   

 

5.4. Par MK rīkojuma aktualizēšanu  

Ziņo: VARAM/ M. Klismets 

 

VARAM aicina aktualizēt Ministru kabineta 2012. gada 28. marta rīkojuma Nr.141 “Par 

ministriju kompetenču sadalījumu Eiropas Savienības jautājumos atbilstoši Eiropas Savienības 

tiesību kopuma klasifikācijai”, ņemot vērā, ka Viedās administrācijas un reģionālās attīstības 



8 

ministrijai mainījušās kompetenču jomas un ir izveidota jauna Klimata un enerģētikas 

ministrija.  

 

Nolemj:  

5.4. Ārlietu ministrijai virzīt grozījumus Ministru kabineta 2012. gada 28. marta rīkojumā 

Nr.141 “Par ministriju kompetenču sadalījumu Eiropas Savienības jautājumos atbilstoši Eiropas 

Savienības tiesību kopuma klasifikācijai”.   

 

 

ĀM informē, ka nākamā VAS plānota 30. oktobrī plkst. 15.00 

 

 

VAS protokols saskaņots elektroniski ESVIS-L sistēmā 2024. gada  10. oktobrī. 

Ārlietu ministrijas Valsts sekretāra vietniece Eiropas lietās    I. Levrence 

 

 

Protokolēja L. Ronimoisa, Ārlietu ministrijas Vispārējo un institucionālo lietu nodaļas trešā 

sekretāre, tel. 67015966 
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Pielikums 02.10.2024. Vecāko amatpersonu sanāksmes protokolam Nr. 7 

 Pielikums 02.10.2024. Vecāko amatpersonu sanāksmes protokolam Nr. 7 

Tabula. ES Padomes ceļa un viesnīcu izdevumu aploksnes sadalījums starp Latvijas iestādēm 
 

 

2022 2023 2025i 

Faktiski 

izmantotais 

  

Pārdalītais+ 

neizmantotaisii 

Faktiski 

izmantotais 

  

Pārdalītais+ 

neizmantotais 

ĀM 

piedāvājums 

03/07/2024 

ĀM  

piedāvājums 

27/09/2024iii 

ĀM  

piedāvājums 

02/10/2024iv 

AiM  0 0 0 0 0 0 0 

ĀM  184 431  4886 192 451  5050 177 193 172 193 172 193 

EM 58 717 40 996 59 450 18 535 74 099 74 099 72 802 

FM 76 065 11 775 90 554 29 106 316 106 316 105 019 

IEM 66 958 238 56 125 80 77 321 77 321 76 024 

LM 0 23 789 6 213 15 787 14 498 12 498 12 498 

IZM 2 892 31 780 4 126 27 347 19 330 19 330 19 330 

KM 5 320 501 16 217 0 16 108 16 108 16 108 

SM 9 113 49 095 9 620 47 579 41 882 41 882 40 585 

VARAM 80 382 8702 103 615 10 398 99 873 87 873 87 873 

 VM 23 230 7140 29 627 216 33 828 32 828 32 828 

TM 36 160 0 49 560 0 56 380 56 380 56 380 

 ZM  77 083  49 457 84 522  32 923 103 094 118 094 123 281 

KEM  0  0 17 944  6 056 54 769 69 769 69 769 

Tiesībsargs 0 0 2 280 1 720 0 0 0 

VK+PKC 197 409 616 125 436 32 554 75 000 65 000 65 000 

LB 4 110 11 075 3 023 11 899 6 443 6 443 6443 

SAB 1 308 1002 3 163 0 3 866 3 866 3866 

Prokuratūra 0 0 0 0 0 0 0 

Izmantotais fin. 823 178  853 926     

Pieejamais fin. 960 000 - 960 000   960 000 960 000 

Neizmantotais fin. 136 822 - 106 074     

 

i Identisks finansējuma sadalījums plānots arī 2026. un 2027.gadā.  
ii Šajā ailē atspoguļots 1) finansējums, kurš ticis pārdalīts citām iestādēm + 2) finansējums, kurš palicis neizmantots.  
iii Ņemot vērā trūkstošo finansējumu Zemkopības ministrijai (21 484 euro) un Klimata un enerģētikas ministrijai (20 231 euro), kas kopā veido iztrūkumu 41 715 euro apmērā, iezīmētā 

finansējuma pārdalei ir atsaukušās sekojošas iestādes: VARAM (12 000 euro), Valsts kanceleja (10 000 euro), Ārlietu ministrija (5 000 euro), Labklājības ministrija (2 000 euro) un Veselības 

ministrija (1 000 euro), kopumā veidojot summu 30 000 euro apmērā. Priekšlikums paredz minēto finansējumu vienlīdzīgi sadalīt starp Zemkopības ministriju un Klimata un enerģētikas 

ministriju, katrai ministrijai papildus piešķirot 15 000 euro. KEM piedāvājumu saskaņoja. 
iv Trūkstošais finansējums Zemkopības ministrijai (6484 euro). Priekšlikums paredz samazināt iezīmēto finansējumu FM, EM, IEM, SM un TM (tām ministrijām, kuru finansējums ir lielāks par 

30 000 un, kuras līdz šim nav samazinājušas iezīmēto finansējumu) par 1297 euro, lai segtu ZM trūkstošo finansējumu. Šobrīd zināms, ka pamatotu iemeslu dēļ finansējumu nevarēs samazināt 

TM. 

                                                           

 


